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Ani se nechce věřit, že uplynulo tolik let 
od chvíle, kdy byl zahájen první ročník Hanác-
kých slavností v Chropyni. Tento rok bychom 
oslavili 18. ročník, bohužel situace kvůli šíření 
nemoci Covid nám nedovolila tuto akci připra-
vit. Jako připomínku jsme však připravili výsta-
vu, kterou jsme ve čtvrtek 27. června slavnostně 
zahájili v Městském kulturním středisku. Výstava 
nese název Hanácké slavnosti 1985–2021.
Na slavnostní vernisáži promluvila starostka 
města, ředitelka příspěvkové organizace Služby 
občanům Chropyně a koordinátorka MKS. 
Program zpestřilo vystoupení tanečního sou-
boru Ječmínek.
Po bohatém a krásně připraveném úvodu 
si účastníci vernisáže prohlédli výstavu o historii 
Hanáckých slavností. Potom se přesunuli na be-
sedu paní Markéty Hnilicové s názvem Folklór 
a folklorismus. Výstavu doplnily panenky v kro-
jích, jichž majitelka paní Iva Velísková vlastní 
téměř 42 kusů. Krojované panenky oblékají 
repliky českých, moravských a slezských krojů.
Pojďme se všichni vrátit v čase do roku 1985, 
kdy Muzeum Kroměřížska v rámci Mezinárod-
ního dne muzeí ve spolupráci s Městským ná-
rodním výborem v Chropyni obnovily Hanácké 
slavnosti, které před časem zanikly v Kroměříži. 
V nové podobě tak přispěly k udržení tradič-
ního folklóru na Hané.

O historii Hanáckých slavností
aneb další zajímavá výstava

V měsíci červnu
pondělí–sobota 10:00–17:00 

V měsíci červenci 
pondělí a středa 10:00–17:00
úterý a čtvrtek 10:00–15:30

Otevírací 
doba výstavy
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O historii Hanáckých slavností
aneb další zajímavá výstava

Ani datum Hanáckých slavností nebylo vybráno 
náhodně. Mezinárodní organizace muzeí roz-
hodla totiž na svém zasedání v Moskvě v roce 
1977, aby 18. květen každého roku byl slaven 
jako Mezinárodní den muzeí. Tímto dnem tak 
muzea připomínají svůj význam v rozvoji lidské 
společnosti.
První ročník slavností nebyl jistě bez chyb, 
ale každý návštěvník si odnesl něco pěkného, 
ať už zajímavý poznatek z prohlídky zámku, 
dobrou publikaci nebo dojmy z krásy jednot-
livých souborů. 
Desetiletí plynou a my stále slavíme každý 
lichý rok v měsíci květnu tyto slavnosti. Od ro-
ku 1985 do roku 2007 byly tyto slavnosti s jed-
nodenním programem. Od roku 2007 se pro-
gram rozšířil na třídenní.
Součástí Hanáckých slavností je i Pochod 
za králem Ječmínkem, který každý lichý rok po-
řádá Klub českých turistů, v posledních letech 
ve spolupráci s Turistickým oddílem Kamínek.
A poslední zmínkou, která je nedílnou sou-
částí Hanáckých slavností a města Chropyně, 
je obnovení dětského folklórního souboru 
Ječmínek, který navrací Chropyni do tradic 
a prezentuje lidovou folklórní tradici.
Přijďte se podívat na nedílnou část historie 
našeho města. Výstava je prodloužena!

SLOCH
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Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje 
třikrát. Dne 12. května mělo jednání, kterého se zúčastnilo všech pět 
radních, na programu pouze 7 bodů, při jejichž projednávání Rada 
města jednohlasně: 
- uložila vedoucí Finančního odboru předložit Zastupitelstvu smlouvu 

s Komerční bankou na poskytnutí Investičního úvěrového rámce 
do výše 100.000.000 Kč s předpokládanou dobou čerpání úvěru 
od 01.01.2022 do 31.12.2026;

- schválila uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace se Zlínským krajem 
na částku 300.000 Kč, určenou na realizaci projektu Pořízení nové 
požární techniky – nákup dopravního automobilu v roce 2021;

- schválila uzavření příkazní smlouvy na výběrové řízení podlimitní 
veřejné zakázky s názvem "VO EFEKT 2021“; 

- schválila uzavření příkazní smlouvy na výběrové řízení veřejné zakázky 
malého rozsahu „Kompostárna Chropyně – zpevnění části ploch 
– I. etapa";

- souhlasila se stavbou „Rekonstrukce lodžií, vybudování lodžií u bytů 
v přízemí SVJ Moravská 651";

- souhlasila se stavbou „Vodovodní přípojka k rodinnému domu 
čp. 468, Chropyně";

- souhlasila s vedením objízdné trasy přes město Chropyně při úplné 
uzavírce silnice III/348, ke které dojde při realizaci stavby „III/348 
Troubky – Vlkoš, rekonstrukce komunikace" v období od 07.06.2021 
do 31.11.2021.

Také 75. jednání Rady, jež mělo na programu 23 bodů a proběhlo 
dne 26. května, se zúčastnili všichni radní. Rada města toho dne 
mimo jiné:
- nedoporučila Zastupitelstvu schválit prodej pozemku parcelní číslo 

1085/2 veřejná zeleň v katastrálním území Chropyně;
- schválila uzavření Smluv o smlouvách budoucích o zřízení věcného 

břemene s firmou EG. D, a. s.,  ve věci staveb s názvem „Chropyně, 
Komenského - kab. NN, Agroječmínek" a „Chropyně, Za Zámkem 
- kabel NN"

- vzala na vědomí ceny v místě a čase obvyklé u nemovitostí čp. 348 
v ulici Komenského v Chropyni (dříve sídlo příspěvkové organizace 
Správa majetku města Chropyně) a čp. 341 v ulici Masarykova (dříve 
knihovna) včetně pozemků a uložila vedoucí Finančního odboru 
zajistit předložení materiálu k projednání Zastupitelstvu;

- uložila vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí vyrozumět 
společnost Cyrilek.net, z. s., o stanovisku města Chropyně k projek-
tové dokumentaci stavby „Uložení optického vedení – Chropyně", 
jež bude obsahovat vyrozumění o výši hodnoty věcného břemene 
a výzvu k předložení smlouvy;

- vzala na vědomí informace o možnosti zpoplatnění odpa-

Z jednání Rady města Chropyně

Oprava poničené vozovky v lese mezi Troubkami a Plučiskem 
potrvá pravděpodobně do konce listopadu.

Ulice K. H. Máchy se již brzy dočká nového dětského hřiště.

dového systému v obcích od 01.01.2022 a uložila vedoucí 
Finančního odboru v termínu připravit návrh obecně závazné 
vyhlášky města Chropyně o poplatku za obecní systém odpa-
dového hospodářství;

- zamítla poskytnutí slevy z kupní ceny pozemku i jakékoliv jiné 
finanční kompenzace, např. náhradu škody, stavebníkovi z Podlesí;

- rozhodla o výběru dodavatele na investiční akci „Dětské hřiště 
na ulici K. H. Máchy", a to firmy František Smitka, za celkovou cenu 
419.192,40 Kč včetně DPH; 

- souhlasila se záměrem provozovatele restaurace U Rybníka 
na zřízení dětského koutku a posezení na části parcelního čísla 325/1 
v katastrálním území Chropyně podle předloženého situačního 
nákresu;

- souhlasila s uzavřením Zařízení školního stravování a MŠ Chropyně 
v době od 19.07.2021 do 01.08.2021;

- schválila výjimku v počtu dětí na třídu v Mateřské škole Chropyně 
pro školní rok 2021/2022 na počet 28 dětí ve čtyřech třídách;

- vzala na vědomí informaci o odhadu nákladů na opravu cesty 
u zámeckého rybníka;

- schválila přidělení tří městských bytů.

Ani ze 76. jednání Rady města Chropyně se žádný radní neomluvil 
a v plném počtu projednali dne 9. června všech 32 bodů programu. 
Mimo jiné:
- uložili zveřejnit záměr prodeje pozemku parcelní číslo 704/2 o vý-

měře 135 m2 v katastrálním území Chropyně za minimální cenu 
1.000 Kč/m2;

- nedoporučili Zastupitelstvu schválit prodej pozemku parcelní číslo 
1324 orná půda v katastrálním území Chropyně;

- schválili uzavření Smlouvy o vykonání přezkoumání hospodaření 
města Chropyně za rok 2021 s firmou Štolfová Audit, s. r. o., za cenu 
42.000 Kč bez DPH;

- schválili vyřazení majetku města Chropyně dle předložených pro-
tokolů;

- doporučili Zastupitelstvu schválit uzavření smlouvy o úvěru ve výši 
100.000.000 Kč mezi městem Chropyně a Komerční bankou, a. s., 
za účelem Financování investičních akcí města Chropyně realizova-
ných v období 2022-2026, splatného 31.12.2050, s úrokovou sazbou 
3M PRIBOR + 0,01% p. a. po celou dobu úvěru;

- vzali na vědomí informaci o užívání pozemku část parcelního čísla 
1093/95 u prodejny Albert (přístřešek na nákupní vozíky) a uložili 
zveřejnit záměr pronájmu tohoto pozemku o výměře cca 12 m2 
v katastrálním území Chropyně za minimální cenu 5 Kč/m2/den;

- schválili uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace 
z rozpočtu města Chropyně na podporu financování sociálních služeb 
s vybranými organizacemi;

- schválili uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu města Chropyně pro Kamínek na pořádání příměstského 
tábora ve výši 10 tis. Kč;

- schválili zadávací podmínky na veřejné zakázky „Kompostárna Chro-
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Z jednání Rady města Chropyně

Cyklostezka z Plešovce do Kroměříže se začíná rýsovat.

Z jednání Zastupitelstva města
V pořadí 17. zasedání Zastupitelstva města Chropyně proběhlo dne 
5. května 2021 v Městském kulturním středisku za účasti 16 zastupitelů 
a sedmi zástupců z řad občanů. Mgr. Vlasatý se nezúčastnil bez před-
chozí řádné omluvy. Po schválení programu jednání pak Zastupitelstvo 
projednalo následující body: 

Dotace na zřízení a provoz stomatologické ordinace ve městě 
Chropyně 
Starostka města Ing. V. Sigmundová informovala všechny přítomné, 
že na vyhlášenou dotaci z městského rozpočtu na otevření nové zubní 
ordinace město obdrželo žádost od jednoho zájemce a předložila zastupi-
telům návrh smlouvy s tímto subjektem. V rozpravě byla tázána přítomná 
paní doktorka na předpokládaný termín otevření ordinace. Dr. B. Vítková 
konstatovala, že během letních měsíců by mělo dojít k rekonstrukci 
prostor ordinace a dodávce nového vybavení. Následně budou dotaženy 
administrativní kroky a ordinace bude spuštěna, jakmile to bude možné. 
Termín bude konzultovat s radnicí tak, aby občané města Chropyně měli 
při registraci přednost před ostatními potenciálními pacienty. Následně 
bylo uzavření smlouvy o dotaci schváleno všemi zastupiteli.   

„Chropyně – dopravní automobil“ - potvrzení o zajištění vlast-
ních zdrojů 
Starostka města informovala zastupitele, že pro obdržení dotace 
na nový dopravní automobil pro SDH Chropyně je třeba speciální usne-
sení Zastupitelstva, kterým se město zavazuje k dofinancování částky nad 
rámec poskytnuté dotace. Výběrovým řízením byl vysoutěžen dodávkový 
automobil v ceně 1,001 mil. Kč, přičemž mimo dotace město musí 
ze svého rozpočtu poskytnout částku 324 tis. Kč. Pan Juřena se zajímal 
o výbavu tohoto vozidla. Paní starostka uvedla, že automobil je částečně 
vybavený a zbytek výbavy si hasiči pořídí z vlastních zdrojů. Pan M. Ivan 
se pozastavil nad cenou administrace výběrového řízení, když většinu 
administrace zabezpečil sám velitel jednotky, a dotázal se, zda je tato 
cena v místě a čase obvyklá. Paní starostka konstatovala, že se jedná 
o částku za výběrové řízení. Do rozpravy se již nikdo nepřihlásil, takže 
všemi 16 přítomnými hlasy Zastupitelstvo konstatovalo vůli dofinancovat 
hodnotu vozidla.

„Konverze areálu Stavmont Gaja Chropyně" - předání stavby
Ing. Macháček na úvod projednání tohoto bodu uvedl, že proble-
matikou se zabývala Rada města, nicméně nedospěla ke shodnému 
stanovisku, tudíž rozhodnutí musí padnout na jednání Zastupitelstva. 
Při předání dokončené rekonstrukce nového sídla knihovny a SMM 
totiž nenašlo město Chropyně a stavební firma, která akci realizovala, 
shodu při stanovení termínu ukončení rekonstrukce. Vzhledem k tomu, 
že za každý den překročení termínu předání díla má být firmě vystaveno 
smluvní penále, je nutné rozhodnout, k jakému datu město Chropyně 
akceptuje ukončení prací, a následně o výši penále, které by mohlo 
dosáhnout až téměř 400 tis. Kč. Ve svém úvodním slovu navrhl, aby 
byla penalizace firmě odpuštěna v plné výši. Důvodem k tomuto jeho 
osobnímu návrhu je probíhající pandemie, která komplikuje firmám 
organizaci práce jak z pohledu personálního, tak z pohledu zajištění 
dodávek. Dalším důvodem, proč navrhuje odpuštění penále je také 
solidarita s firmami, které jsou pandemií postiženy. Do třetice jej 
k tomuto návrhu vede i fakt, že firma se musela vypořádat s chybami 
v projektové dokumentaci. Na základě informací od stavebního dozoru 
i od ředitele SMM se domnívá, že firma odvedla dobrou práci. Do rozpra-
vy se přihlásila JUDr. N. Navrátilová, která vyjádřila ochotu akceptovat 
komplikace způsobené epidemií. Klimatické podmínky jako důvod 
ke zmírnění penalizace však odmítla. Pan M. Pospíšil požádal o vyjas-
nění celkové výše penalizace, kterou by město podle smlouvy mělo od 
firmy vyžadovat. Ing. V. Sigmundová uvedla, že se za každý den zpož-
dění v předání stavby jedná o částku 16.500 Kč. Pan Graclík požádal 

pyně – zpevnění části ploch – I. etapa“, „Chropyně – rekonstrukce 
chodníku v ulici Komenského“ a „VO EFEKT 2021“ a vyhlášení 
výběrových řízení;

- uložili starostce města svolat zasedání Zastupitelstva na 16. června;
- schválili uzavření Smlouvy o uložení odpadu číslo 2021/18 s firmou 

DEPOZ, s. r. o.;
- souhlasili s vyhrazením tří parkovacích míst na sídlišti;
- souhlasili se stavbou „Oprava kanalizace Chropyně, ul. Nádražní", 

jejímž investorem budou Vodovody a kanalizace Kroměříž;
- uložili vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí prověřit 

možnosti rekonstrukce objektové předávací stanice a prodloužení 
teplovodu s případným vybudováním další stanice v objektu Střediska 
volnočasových aktivit Chropyně;

- uložili vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí projednat 
obě varianty návrhu řešení trasy cyklostezky z Plešovce do Kroměříže 
s Policií ČR, dopravním inspektorátem; 

- schválili přidělení bytu v ulici Tyršova čp. 833;
- schválili Zastupitelstvu uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 

dotace z rozpočtu města Chropyně s Fotbalovým klubem Chropyně, 
z. s., ve výši 250.000 Kč na pořízení nové sekačky

SK

O zahájení náboru pacientů pro novou zubní ordinaci budete včas 
a s dostatečným předstihem informováni i na stránkách Zpravodaje.

iluiluiluiluiilustrstrstrstračnačnačnační fí fí ffotoottootototo: z: zzububaubaubaubaubb ř-lř-lřř-l-litoitooot mermmmererere iceiceicceii .czczcz.cz
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se M. Jedlička, Ing. J. Kalinec. Následně se hlasovalo o původním 
návrhu prominutí 50 % penále. Pro tento návrh nehlasoval žádný 
zastupitel, M. Ivan, Ing. J. Kalinec, Ing. P. Kučeravec, Bc. I. No-
votný, M. Pospíšil se zdrželi hlasování a zbylých 11 zastupitelů bylo 
proti tomuto usnesení. Neprošlo ani hlasování o prominutí 90 % 
a místostarosta přerušil na návrh I. Juřeny jednání za účelem nalezení 
všeobecné shody. Po přestávce pak byl předložen návrh usnesení 
na odpuštění penále ve výši 85 %, který podpořilo 13 zastupitelů. 
Zdrželi se Ing. J. Kalinec, Mgr. S. Kalinec, JUDr. N. Navrátilová. 

Z jednání Zastupitelstva města

Prostory bývalého Stavmontu 
procházely rekonstrukcí od srpna 2020 do března 2021.

Rekonstrukci provázely problémy, 
ale výsledek je velice hezký.

o zhodnocení ředitele SMM. Pan D. Kondler uvedl, že firma neměla 
jednoduchou situaci, dokumentace nebyla připravena dobře, způ-
sobila řadu zpoždění. Práci firma odvedla skvěle. Drobné nedostatky 
byly odstraněny. Prostory jsou pěkně opraveny. Osobně se zúčastnil 
téměř všech kontrolních dnů, domnívá se, že firma udělala vše pro 
to, aby stavbu zbytečně neprodlužovala. Paní B. Hrabalová chtěla být 
ujištěna, že firma neprojevila zájem o předání stavby. Ing. J. Pospíšil 
uvedl, že k písemnému předání stavby dodnes nedošlo, ke skuteč-
nému odstranění závad došlo k 3. březnu, kdy investor mohl stavbu 
převzít a pokračovat v jejím vybavení a zařízení. Ing. R. Macháček 
připomněl, že dne 10. února byla stavba dokončena, nebylo ale 
položeno linoleum. Jeho položení bránila velká vlhkost. Pan I. Juřena 
na základě předložených informací uznal, že firma byla na začátku 
i na konci stavby poznamenána špatnou koordinací práce. Na straně 
města byly nedostatky v kvalitě připravené dokumentace. S lidskými 
zdroji je v současné době velice špatná situace. Práce byla odvede-
na dobře. Městu nevznikla žádná škoda. Ve smlouvě je ustanovení 
o sankcích, ale penalizace ve výši téměř 400 tisíc Kč se mu jeví příliš 
vysoká. Navrhl proto, aby firma byla sankcionována pouze částkou 
odpovídající jednomu dni zpoždění. Pan L. Graclík se k vyměření 
pouze symbolické sankce připojil. Takovým ustanovením by Zastu-
pitelstvo na straně jedné dalo najevo, že k pochybení došlo, ale 
výší sankce by naopak zastupitelé vyjádřili pochopení pro nelehkou 
situaci firmy v kovidové době, město poškozeno nebylo. Pan M. Pos-
píšil dodal, že firmy musí předvídat, že komplikace mohou nastat. Měs-
to navíc hospodaří s veřejnými prostředky, proto se domnívá, že část-
ka vyměřená panem I. Juřenou je příliš. Navrhl proto odpuštění 
90 % penále. Pan M. Jedlička namítal, že město do dnešního dne 
stavbu nepřevzalo. Upozornil na to, že smlouvu je třeba dodržet. 
Není ale možné vyměřit penále. Není datum, od kterého bude 
vyměřeno. Vyjádřil pochopení pro všechny komplikace, kterými 
firma během realizace této stavby prošla, ale prominutí většiny nebo 
celého penále se mu nelíbí. Firma dostala staveniště předáno koncem 
srpna. Do října se na stavbě ale téměř nic nedělalo. Teprve začátkem 
listopadu se práce rozjely, a to po nástupu nového stavbyvedoucího, 
účastnil se kontrolních dnů, viděl tedy sám, jak práce postupovaly. 
Souhlasí s tím, že ze strany města připravená dokumentace měla 
chyby a vyzval všechny zastupitele k tomu, aby si z této zkušenosti 
vzali ponaučení do budoucna a nechali vždy připravit prováděcí 
projektovou dokumentaci. Prvním krokem, jak z nastalých kom-
plikací ven, musí být ale stanovení data předání stavby, teprve pak 
se může řešit výše prominutí penále. Mgr. S. Kalinec vyjádřil pocho-
pení pro argumenty, které v rozpravě padaly. Vadí mu však, že se dnes 
diskutuje o měsíci zpoždění v předání stavby u firmy, která na začátku 
prací promarnila dva měsíce. Odkazy na kovid jsou vážné, ale kovid 
nevypukl v září, ale v březnu. Firma už mohla mít jasnou představu 
o komplikacích, které jí pandemie může způsobit. Nelíbí se mu ta-
ké argumentace tím, že v únoru byly špatné klimatické podmínky 
pro vysychání podlahy. Stavba měla být předána v lednu, kdy lze 
očekávat ještě horší klimatické podmínky. Nejvíc ze všeho mu vadí 
chování firmy. Firma podepsala smlouvu, věděla, že jsou v ní sankce. 
Když viděla, že nastaly komplikace, měla firma začít s dostatečným 
předstihem vyjednávat. Souhlasí s tím, že penále je vysoké, ale 
s naprostým či téměř úplným prominutím nesouhlasí. On osobně by 
se přiklonil k původnímu návrhu prominutí 50 % penále, nicméně 
vyjádřil pochyby nad výpočtem penále, pokud není znám termín 
předání díla. Na návrh Ing. P. Kučeravce bylo hlasováno o ukončení 
rozpravy, což potvrdilo 10 zastupitelů. 
Bylo hlasováno o prvním usnesení, kterým se konstatuje, že předání 
stavby proběhlo k datu 03.03.2021. Pro tento termín se vyjádři-
lo 13 zastupitelů, hlasování se zdrželi Ing. Kalinec, Mgr. Kalinec 
a JUDr. Navrátilová. Následovalo hlasování o výši prominutí penále 
vypočteného dle smluvních podmínek dle protinávrhu pana M. Pos-
píšila, ten ale svůj návrh přeformuloval na prominutí 80 % opro-
ti dříve navrhovaným 90 % penále. Pro tento návrh hlasovalo 
pouze 8 zastupitelů, proti byli Mgr. M. Bajgar, L. Graclík, I. Juřena, 
Mgr. S. Kalinec, Ing. R. Macháček, JUDr. N. Navrátilová, zdrželi 

Převod knihovního fondu na organizaci Služby občanům 
Chropyně, p. o.
Městská knihovna v Chropyni se stala od 01.01.2020 součástí příspěv-
kové organizace Služby občanům Chropyně. Protože „knihovní fond“ 
nemá účetně finanční hodnotu (knihy nejsou evidovány v inventurních 
seznamech), nebyl převeden v rámci inventur s majetkem, který byl 
organizaci svěřen do správy. Předpokládalo se, že automaticky pře-
chází s knihovnou, což neodpovídá realitě. Ministerstvo kultury ČR 
žádá, aby byl knižní fond, který čítá 19.844 ks knih, vložen do nové 
organizace formou uvedenou v předloze k materiálu, což bylo bez 
rozpravy schváleno všemi přítomnými zastupiteli.

SK
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Vážení a milí,
čas letí jako bláznivý. Připomínám, že stále ještě můžete posílat své fo-
tografie pro přípravu vydání nového městského kalendáře pro rok 2022.
Zadání je jednoduché: máte-li chuť a máte-li nějaké pěkné fotky, 
nabídněte mi je, klidně prozatím jen v malém rozlišení. Téma nechám 
na Vás, postačí, když fotky bude spojovat prostě ta naše Chropyně. Ze 
kterého místa bude, to už je jen a jen na Vás. Jen poprosím, s ohledem 
na onu komplikovanou legislativu spojenou s GDPR, vynechte fotografie 
lidských tváří, ať si nepřiděláme více vrásek na čele ze starostí než vrásek 
veselých kolem očí.

Netrpělivě čekám na Vaše nabídky, a to na e-mailu zpravodaj@muchro-
pyne.cz, případně najdete mou osobou i na Facebooku nebo Messen-
geru. Jak jsem již psala, zatím stačí fotografie zmenšené, tak nějak jako 
ochutnávku. Teprve následně bychom Vás vyzvali k souhlasu s otištěním 
a k zaslání fotografie v co nejlepším rozlišení. Ještě není vybrán ani for-
mát kalendáře pro příští rok. Vše tak máte v rukou Vy. Podle množství 
fotografií, jejich velikostí… se uvidí.

Projděte své fotoarchivy a pošlete, co si myslíte, že by se hodilo. Ne-
zapomínejte, že kalendář bude obsahovat všechna čtyři roční období, 
chybět tak rozhodně nemohou fotky zasněžené nebo rozkvetlé jarem, 
stejně jako pěkně vybarvené podzimem.

Například Facebook je plný spousty nádherných momentek ze všech 
možných i opomíjených zákoutí a ze všech možných i naprosto neuvěři-
telných úhlů, troufám si tvrdit, že spojit síly a udělat si společný kalendář 
by nemusel být žádný velký problém, co říkáte? Dokážeme sami sobě i 
všem dokola, že umíme držet za jeden provaz a spojit se pro dobrou věc?

Dana Jedličková

Lidé lidem, pro lidi
aneb výzva pro kalendář na rok 2022

Nevím, jak Vy, ale já už se nemůžu dočkat. 
Jak jenom bude vypadat ten příští…?

Ředitelství silnic Zlínského kraje připravuje opravu části povrchů vozovek 
na průtahu městem ve směru Kojetín–Přerov. 
Jedná se o ulici Masarykova, část náměstí Svobody, část ulice Komen-
ského a o ulici Drahy, kde proběhne ve dnech 7. a 8. července 2021 
frézování starého povrchu vozovky v tloušťce 50 mm, a následně by měla 
od 12. července 2021 probíhat pokládka nové živičné vrstvy ve stejné 
mocnosti. S prováděním prací budou souviset určitá dopravní omezení, 
avšak s uzavírkou a s objížďkami se nepočítá. 
Na zbývajících průtahových úsecích budou pouze lokálně opravena 
poškozená místa na vozovce.

JiPo

Oprava průtahu městem

V rámci frézování průtahu města 
dojde i na drobné opravy na jiných místech.

V souvislosti s rekonstrukcí komunikací v části ulice K. H. Máchy 
a se zřízením nové autobusové zastávky došlo ke zrušení autobusové 
zastávky na ulici Tovačovská v sousedství Pazderny. Po zrušené autobu-
sové zastávce však na komunikaci zůstal vyznačen přechod pro chodce, 
který byl dále řádně označen svislým dopravním značením. Vzhledem 
k tomu, že přechod pro chodce v daném místě pozbyl svého významu, 
vyzvalo město Chropyně vlastníka předmětné pozemní komunikace, 
tedy Ředitelství silnic Zlínského kraje, k jeho odstranění. 
Vlastník komunikace tuto výzvu města Chropyně akceptoval a pro 

Nedorozumění kolem přechodu pro chodce

Město Chropyně neiniciovalo ani nehradilo 
obnovení nátěru tohoto přechodu.

odstranění přechodu pro chodce začal vyřizovat potřebná povolení. 
Žel souběžně s vyřizováním rušení tohoto přechodu vlastník komuni-
kace zajišťoval obnovu přechodů pro chodce v Chropyni a v důsledku 
nedorozumění s dodavatelskou firmou došlo místo zrušení přechodu 
k jeho obnově, k jeho novému nátěru. 
Vlastník komunikace Ředitelství silnic Zlínského kraje ubezpečil město 
Chropyni, že ihned po vyřízení dokladů ke zrušení přechodu pro chodce 
na ulici Tovačovská bude tento neodkladně zrušen.

JiPo
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V minulých dnech jsem se hodně bavil pří-
spěvky na místní facebookové Chropyňské 
drbně. U některých jsem myslel, že mě šálí 
zrak, u některých jsem nostalgicky vzpomínal 
na doby, kdy se do Chropyně chodilo na mó-
resy. Ale taková už je doba. Dřív lidi napřed 
přemýšleli, než někomu něco řekli, protože 
z očí do očí riskovali, že dostanou obratem 
jednu přes držku, ale v bezpečí domova 
(zjevně často na toaletě, soudě podle bo-
nity upuštěných výrazů), s mobilem v ruce, 
je ta kuráž tak nějak větší. 
Dokážu pochopit, že lidé mají nevoli ke 
změnám a bojí se jich. Před lety dostala moje 
žena nápad kompletně před Vánocemi pře-
skupit obývák a já měl zkažené celé svátky. 
Ale nakonec jsem si zvyknul. A myslím, 
že i vy si za čas na nový systém sběru odpa-
dů zvyknete, a až opadnou prvotní emoce, 
nakonec většina z Vás uzná, že je to změna 
k lepšímu. To, že se zavádění nového systému 
neobejde bez třecích ploch, jsme si velmi 
dobře uvědomovali už od začátku. Prostě 
vymyslet systém, který by vyhovoval všem, 
nejde. To už je ale úděl všech systémů, musí 
být akceptovatelný pro většinu a ta menšina 
se musí přizpůsobit. Věděli jsme, že třeba 
ve staré Chropyni, kde jsou domky bez prů-
jezdů a s malými dvorky, se dostaneme do ko-
lizních situací, ale záměr byl postupovat jed-
notně a teprve v případě, že by to pro domác-
nost opravdu znamenalo problém, řešit tyto 
případy individuálně. V takových případech 
jsme očekávali odpor, když pak ale zjistíte, 
že je to proti srsti někomu, kdo má do domu 
průjezd na traktor a za domem zahradu o ve-
likosti poloviny náměstí, nestačíte se divit.

Někdo v Bruselu vymyslel, že skládkování 
je potřeba omezit a je potřeba ho významně 
zdražit. Bohužel, říct „B“, jakože kam s odpa-

dem, když ne na skládky, se jaksi zapomnělo. 
Jak v Bruselu, tak i v Praze, takže to hlavní 
nakonec spadlo na města a obce. Mohli jsme 
nedělat nic, jednoduše podle aktuální situace 
zdražovat poplatky a za tři, čtyři roky jste mohli 
místo 600 Kč platit za popelnice 1.200 Kč. 
Asi bychom si moc pochvaly nezasloužili. 
Od té většiny, což by nás mrzelo. Ta menšina, 
co jí je skoro všechno jedno, by si toho možná 
ani nevšimla a ta hrstka permanentních faceboo-
kových kritiků mě, přiznám se, moc nezajímá.
Nicméně, objevily se tam i postřehy lidí, 
které za kritiky od přírody nepovažuji. Moc 
nerozumím tomu, proč nezvednou telefon 
a nezavolají svůj dotaz odpovědným osobám 
na radnici a raději to napíšou kamsi do virtu-
álního prostoru, kde se to za dva dny stejně 
ztratí mezi miliony jiných informací. Ale ne-
přísluší mi soudit je, takže nad těmi postřehy, 
které stojí za povšimnutí a možná by zajímaly 
i další občany, se pokusím zastavit.

Několik postřehů k novým popelnicím

Upozornění
na splatnost poplatku za „komunální odpad“

Finanční odbor městského úřadu Chropyně upozorňuje občany, 

že do 20. července 2021 

je splatná druhá část poplatku za „komunální odpad“ za rok 2021.  Základní roční sazba 
je 600 Kč (druhá splátka tedy činí 300 Kč). Úlevy jsou poskytovány dle Obecně závazné 
vyhlášky města Chropyně č. 2/2020. Občanům platícím přes SIPO bude částka předepsána 
ke srážce v měsíci červenci, ostatním budou zaslány poštovní poukázky. Tyto lze uhradit 
také převodem z účtu, případně na pokladně Městského úřadu v Chropyni (přízemí, dveře 
č. 006), a to v hotovosti nebo platební kartou. 
Neobdržení poukázky není důvodem k nezaplacení poplatku. 

Účet města Chropyně pro platby poplatků má číslo 1483133389/0800. Při bezho-
tovostní platbě zadávejte vždy variabilní symbol, který je uveden na poštovní poukázce.

Obecně závazné vyhlášky si můžete přečíst na www.muchropyne.cz v odkazu město on-line, 
informace – vyhlášky a nařízení města, nebo do nich můžete nahlédnout na sekretariátě 
městského úřadu.                                                                               Finanční odbor

Proč se mění systém, když lidi tak dobře 
třídí do stávajících zvonů?
Možná mi nebudete věřit, ale opravdu 
netřídí. Opakovaně jsme prováděli vizuální 
kontrolu jak kontejnerů na sídlišti, tak i po-
pelnic u rodinných domů, vystavených v den 
svozu, a až na výjimky to nebyl radostný po-
hled. Ty zvony nebo kontejnery na BIO byly 
pro spoustu lidí tak daleko, a ten kontejner 
na komunál tak blízko. Kdo by se vláčel s kra-
bicí od nového televizoru až ke zvonu na papír, 
když se dá vhodit do normálního kontejneru 
před domem. Věřím tomu, že když položím 
lidem otázku ohledně třídění, odpoví mi 
90 % z nich, že třídit je přece normální. Ale 
jakkoliv si velká část z nich uvědomuje jak 
ekologické, tak ekonomické přínosy třídění, 
nakonec nad přesvědčením zvítězí obyčejná 
lenost. Proto nádoby na třídění rovnou 
u každého popisného čísla. Jsem často litován 
za to, že jsem idealista, ale já prostě tak nějak 
věřím, že když už s tou krabicí někdo dojde 
ke čtyřem kontejnerům, vhodí ji do toho 
modrého, pokud není slepý (což by bylo 
omluvitelné), anebo prostě hovado od pří-
rody. Tak nějak cítím, že ta většina by to mo-
hla zvládnout.

V našem RD žije více rodin a máme vy-
stačit s jednou popelnicí?
Ne, jak jsem psal na začátku, systém je sice 
daný, ale případné odchylky budeme řešit 
individuálně, tzn., že pokud z odůvodnitel-
ných příčin bude třeba více nádob, zavoláte 
na úřad a v případě oprávněnosti požadavku 
vám budou další nádoby přiděleny.

Doteď nám nestačily tři popelnice a teď 
si máme vystačit s jednou?
Je třeba se podívat, co v těch popelnicích 
je, a zamyslet se nad tím, jestli bych nemohl 
zlepšit třídění. V opačném případě zde bude 
možnost zakoupit si od města další očipova-
nou nádobu za vlastní. Pokud by měl někdo 
pocit, že to není fér, můžu vás ubezpečit, 
že ve spoustě obcí a měst nedostanete zadar-
mo ani jednu popelnici.
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 podlaží č. místnosti účel plocha (m2) přepočteno Kč

   2NP 217 chodba 11,40 3 648,00 Kč

   2NP 218 předsíň 3,20 1 024,00 Kč

   2NP 219 WC 5,60 1 792,00 Kč

   2NP 220 kancelář 12,20 3 904,00 Kč

   2NP 221 kancelář 14,20 4 544,00 Kč

   2NP 222 kancelář 20,00 6 400,00 Kč

  celkem pronajatý prostor  66,60 21 312,00 Kč

 1.-2.NP prostor č. 101-103; společně

    resp. 201 + 213 užívaný prostor 28,30 9 056,00 Kč

 celkem pronajatý prostor  94,90 30 368,00 Kč

 celkem nájem za čtvrtletí    7 592,00 Kč

nabízí k pronájmu volné prostory v budově č. p. 258 na ulici Ječmínkova. Více informací 
získají zájemci u pana Kondlera na telefonu 602 618 002.K čemu mi bude nádoba na BIO, když 

mám kompostér a větší odpad ze zahrady 
vozím do kontejnerů?
Ano, uznáváme, pokud to takto máte a z pro-
storových důvodů nádobu chtít nebudete, 
nebudeme vám hnědou popelnici nutit. 
Na druhou stranu, třeba v Plešovci jsou dva 
kontejnery, každý si mohl vzít kompostér i dva, 
ale v den svozu byla dobrá čtvrtina popelnic 
z poloviny naplněná bioodpadem, protože 
ty kontejnery jsou prostě tak daleko.

Vývoz jednou za tři týdny přece nemůže 
být dostatečný …
Jsou obce, kde jednotlivé komodity vyvážejí 
jednou za čtyři týdny a bez problémů to fun-
guje. Stačí přemýšlet, co a jak si tam vhodím. 
Jestli mám strach, že mi tam budou kvasit 
jablka, tak je prostě zavezu do kontejneru 
na BIO, kterých je po Chropyni dostatek. 
Ale nemusím tam běhat s každou slupkou 
od brambor nebo sáčkem od čaje. Každopádně, 
systém startujeme na základě dlouhodobých 
zkušeností z jiných obcí, po novém roce jej 
vyhodnotíme, a pokud bude potřeba, perio-
dicitu svozu pro jednotlivé komodity upravíme.
Chtěli jsme najít systém, který bude pro vět-
šinu lidí co možná uživatelsky nejpřívětivější. 
Systém, který přinese efektivitu i pro obecní 
kasu, a tím i pro vaše peněženky. A pokud 
se vyskytnou problémy, budeme se jimi obra-
tem zabývat. Jakkoliv jsme se snažili proble-
matiku analyzovat co možná nejdůkladněji, 
něco nám proklouznout mohlo, pokud něco 
takového zjistíte, zavolejte, jsme připraveni 
to řešit. Pokud to řešit nechcete, napište 
to na fejsbúk, tam na to určitě reagovat 
nebudu.                       Stanislav Kalinec

Několik 
postřehů ...

inzerce

Správa majetku města Chropyně
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Antonín Homolík 

Vážení a milí čtenáři,
po malé procházce úskalími rodičů, maminek především, vracím 
se na chvíli zpět do těch obrovských knih, do kterých jsou rukou kro-
nikáře zaznamenávány časy minulé.
Při hledání dalšího jména z historie našeho města jsem narazila na osobu, 
kolem které vlastně téměř denně všichni chodíme. Tedy ne kolem něj, 
ale kolem jeho busty. Stojí tiše v parku a dívá se na tu „svou“ Chropyni.
Na svém místě stojí od roku 1995, osobně si pamatuji znovuodhalení 
jeho busty, což neberte jako chlubení, ale jako přiznání, že si občas 
i něco ještě pamatuji (ale jen občas, bohužel). 
Zprostředkuji Vám dnes malý návrat do roku 1929, do roku úmrtí tohoto 
dlouholetého starosty. Bylo pro mne velkým překvapením, že se poprvé 
stal starostou v pouhých 28 letech. A nebýt zákeřné nemoci setrval 
by na tomto místě jistě mnohem déle než i tak úctyhodných 27 let.
Je namístě mluvit o úctě. S odstupem století je vidět, že se z úcty stala 
pouhá prázdná skořápka. Co je to úcta? Kam se vytratila? Je velká 
škoda, že pero kronikářovo nemůže zachytit mnohem víc. Kdyby tak 
umělo zaznamenat mezilidské vztahy, pocity, dobrou vůli lidí ochotných 
pomáhat a dělat něco pro druhé. Kdyby tak umělo zachytit dobu, kdy 
i takový kasař uměl přiznat, že byl lapen a se ctí přijal svůj trest (není 
nad filmové poklady v podobě Panoptika města pražského, a ty herecké 
koncerty pánů mistrů Herců s velkým H).
Dnes…? Dnes je z „úcty“ prázdné nic, stejně tak ze „svědomí“. 
„Já“ dominuje téměř všemu, „kompromis“ se stal slovem s negativním 
významem. Ostatně, co takové „slovo“ samotné? To se stalo nástrojem 
nejzneužívanějším. Slovem ubližujeme, ničíme, haníme, pomlouváme 
a boříme. To všechno dokáže i jen obyčejné slovo, žádný buldozer není 
třeba. „Slovo“ rozhazujeme plnými hrstmi a ničíme sami sebe. Je to tak. 
Ničíme především sami sebe! Je starou krásnou pravdou, že „čeho 
je plné naše srdce, to vytéká z našich úst“. Zkusme se občas podívat sami 
na sebe a na to, co z nás „vytéká“ našimi ústy. Nechtěli bychom my 
sami spíš, aby nás slova lidí kolem nás hladila, hýčkala, aby se na nás 
lidé svými slovy usmívali? Má to jeden háček. No háček, pořádný 
a obrovský hák. Někdo musí začít. Kdo? „… Já? Proč já? To on si začal. 
To on mi ublížil, tak proč bych se mu měl omlouvat jako první. Jen 
ať on dojde a …“ Doplňme si to dál sami. Známe to, přiznejme se. Ne-
bojte, nemusíte nahlas, stačí tam sami sobě uvnitř. Jenže když budeme 
všichni čekat, až začne ten druhý, dočkáme se?
Vraťme se aspoň na chvíli do doby, kdy slovo mělo váhu. Kdy se sliby 
dodržovaly. Kdy čest měla své pevné místo v každodenním životě všech. 
Do doby, která byla určitě i plná spousty trápení, bolesti a chudoby, 
ale lidé přesto k sobě měli blíž. Přesto nebo právě proto?

Dana Jedličková

Živo a dílo Antonína Homolíka

Letošní rok měl by býti zapsán černým písmem v historii městyse Chro-
pyně. Neúprosná Morana sahá na radnici a odvádí starostu Antonína 
Homolíka, jenž zemřel dne 27. května v sanatoriu ve Slovenských 
Matliarech u Tatranské Lomnice. 
Antonín Homolík byl rodák chropyňský, narodil se 29. května 1874. 
Vychodiv obecnou školu v Chropyni a hospodářskou v Kroměříži převzal 
po otci hospodářství na č. 50. Již jako 28letý rolník byl zvolen starostou 
rodné obce, jejíž povznesení vytkl za svůj životní cíl. Úřad starostenský 
zastával v letech 1902–1919, pak 1921–1929.
Za jeho starostování byla vystavěna roku 1906 nová škola, jež pak 
byla roku 1922 rozšířena o pravé křídlo, byly vystavěny čtyři vilky pro 
učitele a ředitelský dům, byla provedena kanalizace obce, dlažba ulic, 
elektrifikace městečka (1921), odvodnění pozemků, zaveden telefon 
(1922), rozvířen a podporován stavební ruch jako málokde jinde 
(od roku 1910 do roku 1929 přibylo asi 130 domů), opatřeny 
do kostela nové zvony, získáno právo týdenních trhů, zřízen chudinský 
fond, rozmnožena nadace K. Kopeckého na 120.000 Kč… zkrátka: 
co se v obci v letech jeho starostování podnikalo, téměř za vším stál on. 
Pěkně to vyjádřil jeden občan roku 1927, když se připravovaly oslavy 

25. výročí jeho starostování, slovy: „Tomu by měli Chropyňští ve dne 
v noci děkovat, ten udělal ze škaredé Chropyně pěknou.“ (Slavnost, jež 
měla býti překvapením pro pana starostu, musela pak být na jeho přání 
odvolána a omezila se pak jen na soukromou besedu o den později 
v hostinci u Homolíků.) 
Kdo potřeboval pomoci, přímluvy, intervence u úřadů, každý se na ně-
ho obracel, a on nikomu neodřekl, ani svým politickým odpůrcům. 
Obraceli se na něho nejen občané chropyňští, ale i z dalekého okolí, 
neboť jméno jeho bylo daleko široko známo. 
Ant. Homolík byl též předsedou místní školní rady, konkurenčního 
výboru, odvodňovacích družstev v Chropyni, jednatelem zdejší Ob-
čanské záložny (vlastně její duší), býval dlouholetým starostou jednoty 
Sokola, členem předsednictva župy Středomoravské, čestným předsedou 
Družstva pro postavení sokolovny, předsedou pěveckého hudebního 
sdružení Smetana, čestným občanem obce Záříčí. Byl též ředitelem 
Kontribučenské záložny v Kroměříži, členem správní rady Moravské 
agrární a průmyslové banky v Kroměříži, členem dozorčí rady Svazu 
hospodářských společenstev v Brně, předsedou dozorčí rady akciového 
rolnického cukrovaru v Kroměříži, členem výboru rolnického akciového 
cukrovaru v Němčicích, členem správní rady Středomoravských elektrá-
ren v Přerově, místostarostou hasičské župy kroměřížské, členem výboru 
okresního hospodářského spolku v Kroměříži, zemědělské záložny, Svazu 
šlechtitelů rostlin v Přerově atd.
Ant. Homolík byl člověk osobně velmi milý, pokrokový, ryzí čestné 
povahy. Ani v době světové války nezapřel svého češství a svého so-
kolství. Požíval nejen úcty a vážnosti, ale i lásky svých spoluobčanů 
a všech, kdo ho znali.
Avšak na pevném kmeni jeho života hlodal zákeřný červ choroby 
už po několik let. Nemoc propukla v létě 1927. Mohutný organismus 
i věda lékařská dlouho dovedly chorobu potírat, konečně však zklamaly 
a Ant. Homolík podlehl. Jakmile došla do Chropyně telefonická zpráva 
o jeho smrti, objevily se na domech černé prapory. Dne 29. května 
ráno bylo přivezeno mrtvé tělo za znění zvonů a hukotu hasičské sirény 
do rodného domu. Pohřeb se konal 30. května odpoledne. Ačkoliv 
celé dopoledne vytrvale pršelo, sjelo se tolik lidí, že jich tolik Chropyně 
snad nikdy neviděla. Zástupci úřadů, podniků, spolků (zvláště hasičstva 
a sokolstva), strany republikánské, organizací, přátelé, známí sjeli 
se v ohromném počtu, aby doprovodili nebožtíka na jeho poslední 
cestě. Obřady církevní provádělo pět kněží s prelátem Valouškem v čele. 
Dlouhý průvod kráčel špalírem žactva od domu smutku ke kostelu 
a pak na hřbitov. U radnice, kde pan starosta strávil tolik let, rozloučil 
se s nebožtíkem jménem obce pan náměstek Jan Procházka. Nad ote-
vřeným hrobem promluvili senátor Valoušek, ředitel pan František Hrab 
za místní občanstvo, poslanec Bečák za samosprávné korporace, senátor 
Rozkošný za hospodářské korporace, starosta župy Středomoravské 
Oplocký za Sokolstvo, starosta Krejčíř za obec Záříčí. 
Člověk zemřel, ale dílo zůstalo a to zaručí Ant. Homolíkovi čestnou 
památku navždy.

Pamětní kniha obce Chropyně, 
svazek II, 1928–1936, s. 22–27

Chropyňští rodáci a další významné osobnosti
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Knihy pro děti a mládež

Jeff Kinney: Strašidelné historky báječného 
kamaráda Rowleyho Jeffersona
V řadě již třetí díl úspěšné série Deník báječného 
kamaráda vyprávěný z pohledu Rowleyho Jeffer-
sona. Popadněte baterku, vlezte pod přikrývku 
a ponořte se do zkrouceného, nečekaně veselého 
světa fantazie Rowleyho Jeffersona. V těchto 
komicky děsivých příbězích se setkáte se zombie, 
upíry, duchy a mnohem více. Rowleyho strašidel-
né příběhy vás mohou rozesmát, ale pozor, abyste 
nakonec nemuseli spát s rozsvícenými světly!

Robin Stevens: Špinavá školní hra: případy 
pro W + W 
Detektivka pro mladé dámy ve stylu Agathy 
Christie! Návrat do lavic má pro Daisy a Hazel 
trpkou pachuť. Nová školní předsedkyně Eliza-
beth spolu se svou smečkou věrných prefektek 
šikanují mladší ročníky a nad školou se začíná 
vznášet černý mrak strachu a sváru. Pak ale Eli-
zabeth během ohňostroje přijde o život. Vypadá 
to jako nehoda, co když je ale všechno jinak? 
Mají se smrtí něco společného útržky papírů 
popsané skandálními tajemstvími, které někdo začal trousit po škole? 
Detektivní duo Wellsová a Wongová zahajuje další pátrání. Na cestě 
za klíčem k děsivému tajemství projde tvrdou zkouškou nejen jejich 
důvtip, ale i jejich přátelství.

Virginy L. Sam: Deník odhodlané prudilky. 
Fany a její rady
Nevím, jak to vidíte vy, ale podle mě je život 
příšerná nuda. Myslím jako, když vám stačí, že dě-
láte to, co je normální, co se má a smí. Já jsem 
se rozhodla protestovat! Nechci být zdvořilá, 
nechci dělat všechno správně a být na všechny 
milá. Víte, jak vypadá hodná holčička? Já jsem 
pravý opak. Jsem prudilka, jak říká moje máma. 
Ale pozor, nemyslete si: Být prudilka není jen 
tak! Musíte být neúprosní a mít metodu. A aby 
si člověk mohl vést záznamy o svém hrdinském nasazení v boji za život 
bez nudy, je nejlepší pořídit si deník! 
Máme všechny tři díly! 

Tom Jackson: Fake news
Co jsou fake news? Čím můžou zprávy škodit? Jak 
poznáme, že to, co čteme, je pravda? Co myslíte? 
Je to spousta otázek, že? Kde na ně začít hledat 
odpovědi? Tato kniha vám vysvětlí, o co jde 
a o koho jde, abyste si dokázali vytvořit svůj 
vlastní informovaný názor na téma fake news.

Vaše knihovnice

Knihovna doporučuje
Knihy pro dospělé

David Attenborough: Život na naší planetě: 
mé svědectví a vize pro budoucnost
Alarmujícím svědectví o stavu planety od uznávané-
ho přírodovědce a tváře populárních dokumentů 
BBC, kterou všichni známe z televizních obrazovek. 
David Attenborough je nejznámějším britským 
tvůrcem přírodovědných filmů. Ve své dosud nej-
osobnější a nejotevřenější zpovědi se ohlíží za svým 
životem a historií vývoje života na Zemi. S pomocí 
ohromujících statistik truchlí nad ztrátou divočiny 
a přichází s vlastní vizí budoucnosti. Kniha Život 
na naší planetě ale není jen zprávou o vymírání živočišných a rostlinných 
druhů, snaží se najít i způsoby, jak lidstvo může tento nepříznivý vývoj zvrátit.

Matouš Dvořák: Pěšky z Paříže do Santiaga
Do Santiaga chodí kde kdo – ale nikdo ještě 
nešel z Paříže a způsobem, jakým tuto pouť pojali 
a absolvovali tihle dva kluci. Natož aby o tom 
napsal! Zatímco ostatní autoři a cestovatelé jsou 
obvykle zkušení, pečlivě připraveni a cestují sin-
gle, tahle dvojice typu “Pat a Patachon” neměla 
žádné zkušenosti a hrubě podcenila přípravu. 
Z toho všeho vyplynulo mnoho humorných situací 
a méně humorných komplikací, kdy se jejich naivita 
a nepřipravenost střetla s realitou. Kde budete spát? 
A proč tam jdete? To jste se jen tak rozhodli? Co budete jíst? Už trénu-
jete? A to jdete jako vy dva? A co tam? S těmito otázkami se před cestou 
setkávali naprosto běžně. Na většinu z nich neznali odpověď. Odpovědi 
přišly až po cestě. A některé dokonce až po ní.

Radkin Honzák: I v nemoci si buď přítelem
Většina z nás se umí dobře postarat o své blízké, 
když mají problémy nebo zdravotní obtíže, záro-
veň se však v takové situaci neumí dobře postarat 
o sebe. Být sám sobě v nemoci přítelem neznamená, 
že bychom měli být sami sobě lékařem. Vyžaduje 
to však, abychom si dokázali správně poradit 
ve chvíli, kdy jsme na křižovatce cest, z nichž jedna 
vede do nemoci a druhá ke zdraví. Onemocnění 
jako psychická zátěž staví člověka před nové pro-
blémy a nutí ho přizpůsobit se novým požadavkům 
a někdy velmi zvláštním a neočekávaným podmínkám, to ostatně právě 
všichni zažíváme. Autor této populárně naučné publikace se zabývá řadou 
otázek s tím souvisejících: Co se děje s člověkem, když onemocní? Jaké má 
pocity? Jak se vyrovnává se svým změněným stavem? Ke svému prospěchu, 
nebo ke své škodě? Jak se zachová, stane-li se nemoc chronickou? Jak 
se zachová, budou-li přetrvávat následky onemocnění? Jaké důsledky přináší 
nemoc pro jeho vztahy s nejbližším okolím, jaké pro profesionální kariéru?

Pekárková Iva: Dům bez zrcadel
Román vypráví o nevšedních okamžicích, které ve 
svém pracovním i osobním životě prožívá zkušená 
pečovatelka o seniory. Markéta už řadu let pracuje 
jako pendlerka, vždycky se několik týdnů stará 
o věkovité klienty v Anglii a několik týdnů má vol-
no. Británie v čase brexitu poskytuje soukromým 
pečovatelkám možnost nečekaného výdělku a Mar-
kéta je ve svém oboru dobrá. Ale i ona potřebu-
je být opečovávána. Brzo se stane obyvatelkou 
dvou zcela odlišných světů: v Anglii je lepší služka 
„z Polska“, v Tunisku obletovaná bohatá turistka. A doma v Česku? Tam 
ji syn a snacha berou na milost jen proto, že jim dává peníze a stará 
se o vnoučata. Léta letoucí toužila po lásce, ale teprve teď, když už je jí hod-
ně přes padesát, konečně našla muže svých snů. Život je krásný. Jen si musí 
vzít příklad ze svých klientů a nikdy se nedívat do zrcadla.

Správa majetku města 
Chropyně
nabízí k pronájmu také volné prostory v budově č. p. 348 na Ko-
menského ulici.
Více informací získají zájemci u pana Kondlera na telefonu 
602 618 002 nebo u Ing. Navrátilové na telefonu 601 575 527.
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Pojďme se spolu podívat do historie našeho města. Věřte, že nejen 
osmičkové roky byly významné. Kdo chce, najde zajímavé momenty 
v každém roce. Nevěříte? Tak se spolu pojďme projít roky s neoblíbenou 
pětkou na konci za posledních 100 let tady u nás:

1925
Roku 1925 byl chropyňský Zámecký rybník pro svůj ornitologický, bo-
tanický a historický význam prohlášen přírodní památkou a v roce 1954 
státní přírodní rezervací. Zámecký rybník v roce 1933 měl 12 ha vodní 
plochy a 8 ha rákosu a bažin. Lovilo se zátahovými sítěmi (kapr, štika 
a lín). V takové podobě se dochoval rybník až do roku 1955, kdy jej pře-
vzalo Státní rybářství Přerov, které se postupně zaměřovalo k docilování 
stále vyšších výnosů ryb a v této souvislosti likvidovalo rákosiny. Zdroj: 
H. Sadyková, K. Machalík: Historie a současnost města Chropyně, s. 169

1935
Státní ornitologický spolek v Praze každého roku opatřuje mladé vylíhlé 
racky u chropyňského rybníka. V roce 1935 odletěli rackové 24. června. 
V měsíci říjnu četl pisatel kroniky v Lid. novinách: „Racek chechtavý 
– Larus ridibunchlus 15. 10. 1935 uloven v laguně benátské s kroužkem 
N. museum Praha č. 1700, racek okroužkován 28. 5. 1935, Chropyně. 
U Velkého Hradiště na Dunaji v Jugoslávii uloven racek s kroužkem 
N. museum Praha č. 1731, okroužkován 28. 5. 1935, Chropyně. Ač oba 
rackové byli z jednoho místa, při tahu se rozdělili do různých tažných 
skupin. Zdroj: Pamětní kniha obce Chropyně II., 1928-1936, s. 312

1945
Po odchodu německého vojska zůstaly naše školy ve zuboženém stavu. 
Ale zásluhou pracovitých rukou našich žen byly školní místnosti vyčištěny 
a 15. května bylo zahájeno pravidelné vyučování. Pamětní kniha obce 
Chropyně III., 1945-1950, s. 31

1955
Soubor Ječmínek ZK Technoplast pracoval v tomto roce se čtyřiceti 
členy, včetně hanácké muziky. Ve svém programu zpracovával písně 
a tance většinou z oblasti tovačovské a kojetínské. Během roku předvedl 
22 vystoupení. Jako vítěz v okresním kole LUT v Kroměříži zúčastnil 
se soubor krajského kola LUT pro krajskou přehlídku v Hodoníně, 
kde se umístil na 3. místě a byl vybrán krajskou komisí LUT pro kraj-
skou přehlídku v Gottwaldově, která se konala v rámci oslav 1. máje. 
Po tomto úspěšném vystoupení zúčastnil se soubor strážnických oslav 
LUT a vystoupil v programu celostátního festivalu LUT v Praze. Všichni 
členové souboru vystoupili na veselici krojovaných skupin na celostátní 
spartakiádě v Praze. Za okres Kroměříž zúčastnil se soubor Ječmínek 
krajských dožínek v Náměšti na Hané, kde vystoupil jako jediný soubor 
Gottwaldovského kraje. 
Soubor Ječmínek pěstuje ve svém repertoáru nejen tradiční lidové písně 
a tance, ale zabývá se také novou tvorbou hanáckých písní a tanců, 
v nichž se odráží život na naší krásné Hané. Vedoucí souboru je Boh. 
Šimberová a Helena Chmelová. Pamětní kniha obce Chropyně IV., 
1951-1958, s. 136

1965
Pošta je umístěna v přízemí farní budovy v Komenského ulici. Má sedm 
zaměstnanců i s vedoucím. Týdně doručovala 23 tisíc listovních zásilek, 
1 400 balíků, zprostředkovala 75 telefonních hovorů. V obvodu 
je 680 důchodců, měsíčně se na důchodu vyplácí 355 tisíc korun, nejvyšší 
důchod je 1.275 Kč. Stálých odběratelů novin je 1 730, radiopřijímačů 
1 089, televizorů 797, sázkaři a sportkaři vsadí týdně 1.100 Kč. Největší 
výhry v letošním roce jsou 12.000 Kč a 36.800 Kč. Pamětní kniha obce 
Chropyně V., 1959-1977, s. 227

1975
Dne 25. října vzpomněl na večer pro pamětníky taneční orchestr Diskant 
spolu se svými příznivci 10 let své činnosti. Za tu dobu, pod vedením 
Aloise Navrátila a Ing. Zdeňka Kucharčíka a za pomoci SZK ROH n. p. 
Technoplast, se stal z několika nadšenců jeden z nejlepších orchestrů 

v Jihomoravském kraji. Cesta k tomuto úspěchu nebyla lehká. Byla 
provázena mnoha personálními změnami, tvrdou prací a odříkáním. 
Kolektiv, který již 5 let hraje ve stejném složení, zdaleka nereprezentuje 
pouze svůj mateřský klub. V roce 1973 vystupoval na Světovém festivalu 
mládeže a studenstva v NDR, v roce 1974 vystupoval na krajské přehlídce 
v Jihlavě a v tomto roce při příležitosti 30. výročí osvobození hrál na ga-
lavečeru v Brně. Pamětní kniha obce Chropyně V., 1959-1977, s. 526

1985
V tomto roce se konal první ročník Hanáckých slavností (více na jiném 
místě tohoto Zpravodaje). Se vznikem Hanáckých slavností bylo ob-
noveno konání trhů. Jednou za dva roky je to nostalgické ohlédnutí 
za dávnými dobami, kdy trhy byly živou součástí života obce a přidávaly 
jí na významu. Zdroj: H. Sadyková, K. Machalík: Historie a současnost 
města Chropyně, s. 145

1995
V březnu 1995 vychází první číslo „Zpravodaje města Chropyně“. Od-
povědným redaktorem je zástupce starosty p. František Hrabal. Zatím 
je uvažováno jen jako o „čtvrtletníku“. Pamětní kniha obce Chropyně 
VIII., 1993-1995, s. 234

2005
V roce 2005 oslavili hasiči v Plešovci 80 let od založení sboru. Mladí 
hasiči uvedli do provozu po velmi náročné rekonstrukci starou ruční 
stříkačku, která se stala hitem oslav. Zdroj: H. Sadyková, K. Machalík: 
Historie a současnost města Chropyně, s. 227

2015
Den Země byl v Chropyni hezký nejen počasím, ale i rozkvetlým ná-
městím Míru. V trávnících vykvetly sice papírové, ale velice dekorativní 
a hezké shluky růží všech barev. Zručné babičky, vedené paní Jaroslavou 
Pospíšilovou, a děti s rodiči 4. třídy MŠ, vedené paní Květou Dvořáko-
vou a paní Danou Koutnou, jich v zimě vyrobili skoro 6 500. Brzy ráno 
je zapíchali do trávy. Bylo to moc hezké překvapení pro každého, kdo 
na náměstí přišel. Lidé procházeli po cestičkách v parku, fotili si hezké 
prostředí a usmívali se. O to ženám šlo: Vyloudit úsměv a dobrou pohodu 
všem občanům. Bohužel některé děti, ale i dospělí začali růže vytrhá-
vat a nosit si je domů. Proto musela tato netradiční výzdoba náměstí 
skončit už po 2 dnech. Takoví jsme my lidé. Proč se těšit jen pohledem, 
já to chci sám pro sebe. Škoda. Ale díky za chvilku pěkné nálady. Koncept 
kroniky města pro rok 2015

Stalo se roku 5
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Letošní stavění máje proběhlo bez účasti veřejnosti, tradici jsme však 
upadnout nenechali.
Ve čtvrtek 30. dubna 2021 se na prostranství zámeckého parku mělo 
konat tradiční stavění máje se společenským programem. Nouzový stav 
na území České republiky to však v letošním roce neumožnil. Stále byly 
zakázány akce s větším počtem osob. My jsme se však rozhodli nenechat 
tradici napospas epidemii viru SARS-CoV-2, který způsobuje onemocnění 
COVID-19, a májku jsme i tak postavili. Celý akt proběhl bez účasti 
veřejnosti s nasazením téměř všech rukou Správy majetku města, p. o., 
Služby občanům Chropyně, p. o., A-TOM Kamínek Chropyně.
A jak jsme postavili, tak jsme i pokáceli…

Májka letos netradičně

Projekt Šatník založila v lednu tohoto roku novinářka Nora Fridri-
chová, která již několik let pomáhá samoživitelům přes facebookové 
skupiny a nadace. V současnosti Šatník působí již v několika městech 
a nedávno se dostal také do Kroměříže.
Šatník je projekt, který si klade za úkol pomoci samoživitelům 
v nelehkých životních situacích. Před rodičem samoživitelem stojí 
nesnadný úkol. Zajistit potřeby své i svého dítěte či dětí. V Šatníku 
může získat nejen oblečení a obuv pro sebe i pro dítě, ale také 
hračky, knížky, plenky, sportovní či školní potřeby.
Jak se Šatník otevřel kroměřížským samoživitelům? „Během posled-
ních pár měsíců jsem pomáhala oslovovat lidi v nouzi pro novou 
iniciativu v Kroměříži Vidíme srdcem. Brzy se zrodila myšlenka 
založit zde kroměřížský Šatník,“ popisuje počátky vzniku Olga M. 
„Nakonec jsme se s nadací vzhledem k časové náročnosti obou 
aktivit nedohodli. Vzápětí se ozvala se stejným nápadem paní Eva, 
která již měla přislíben bezúplatný pronájem prostor TJ Sokol. Evě 
však chyběl partner, se kterým by projekt uskutečnila. Slovo dalo 
slovo, my se spojily a věci se daly do pohybu. Paní Fridrichová nám 
poradila jak dál a už to jelo.“
Uskutečnit Šatník se brzy podařilo. I když se od září musí přesunout 
do nových prostor, aby nebránil v rozletu a aktivitám Sokolům. 
„Chtěly bychom, aby se ‚singl-rodiče‘ nebo i prarodiče, a to nejen 
ti kroměřížští, nemuseli stydět a přišli si k nám vybrat, co potře-
bují. Děláme to pro ně srdcem,“ dodává jedna ze zakladatelek. 
A že kroměřížský Šatník nemusí být pouze výdejnou potřeb, ale 
také příjemným místem k setkání, svědčí kuriozita tohoto téměř 
osudového spojení. Obě zakladatelky zjistily, že se znají z minulosti, 
kdy jedna studovala na střední škole, kde druhá sdílela kabinet s její 
třídní učitelkou. O veselé historky a vřelé úsměvy (které navzdory 
rouškám šíříme) není nouze.
Registrujte se emailem na satnik.kromeriz@seznam.cz nebo pošlete 
zprávu přes facebookovou stránku Šatník Kroměříž a přijďte si pro to, 
co potřebujete. Ať už to jsou boty, panenka nebo společnost. Na byd-
lišti nezáleží, registrovat se do kroměřížského Šatníku můžete odkudkoli.

Šatník

Šatník pomáhá i v Kroměříži

V neděli 30. května 2021 za podpory kolemjdoucích a také pěveckých 
souborů Chropyňské babky, Móresáci a muzikantů pod vedením pana 
Bc. Ivoše Novotného pánové ze Správy majetku města májku pod 
důkladným dohledem paní starostky pokáceli.
Tímto děkujeme všem za podporu a účast. Poděkování také patří 
chropyňským myslivcům pod vedením F. Dragona, kteří zajistili májku. 
Pevně věříme, že příští rok bude program již ve standardním režimu.

SLOCH
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Nejkrásnější oslavy jsou spojeny s těmi nejmenšími. A nejvíce dětí 
můžeme potěšit právě na Mezinárodní den dětí. Nezapomněli rodiče, 
učitelé, nezapomněli jsme ani my. 
V sobotu se areál kolem chropyňského zámku proměnil ve výcvikový 
tábor superhrdinů. Během odpoledne jsme vycvičili mnoho malých 
Spidermanů, Hulků, Batmanů i dalších Avangerů, kteří poctivě plnili 
zadané úkoly. A že to nebyly úkoly jednoduché. Házení kamenem, 
tahání pneumatik, zvedání činek, prolézání pavučiny... Za to pak byli 
odměněni nejen dárečky, ale také úžasnými atrakcemi, které byly díky 
podpoře města Chropyně zdarma a díky kterým si mohli ověřit své nově 
nabyté schopnosti a dovednosti.
Skákací hrady, trampolíny, karikaturisté, superhrdinové v životní velikosti, 
odpoledne plné her a zábavy, které si užili jak děti, tak dospělí.
Příspěvková organizace SLOCH, p. o., ve spolupráci s Rodinným centrem 
Sedmikráska, z. s., děkuje všem, kteří se akce zúčastnili, všem, kteří naši 
práci chválili, všem, kteří ji kritizovali, protože i to je pro nás důležité, 
a děkujeme zejména sponzorům, s jejichž pomocí mohla akce v takovém 
rozsahu proběhnout. Jmenovitě: město Chropyně, Chropyňská strojírna, 
a. s., Barum Continental, s. r. o., Balmat Kojetín, s. r. o., Nestlé Česko – 
Závod Sfinx Holešov, s. r. o., EKO–KOM, a. s., a restaurace U Rybníka. 

SLOCH a RC Sedmikráska

Den dětí
 
aneb staň se superhrdinou i ty!

Rodinné centrum Sedmikráska děkuje městu Chropyně za poskytnuté 
dotace, díky kterým může po velmi náročném kovidovém období 
pokračovat ve své práci. 
Herna je momentálně otevřena po domluvě. Je možné propůjčení 
prostoru pro rodinné oslavy. Kurzy budou spuštěny až od září. Sledujte 
naše facebookové stránky a vývěsky. Náš provoz je sice omezený, přesto 
pro vás stále něco vymýšlíme. Pokud máte chuť zapojit se do činnosti 
centra, rády vás přivítáme do týmu. Pokud máte doma nepotřebné 
hračky či jiné věci na tvoření, sportování apod., u nás se určitě využijí.  

RC Sedmikráska

Informace o provozu 
rodinného centra
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Jak již víte, někteří žáci ZŠ Chropyně se již delší dobu zapojují do pro-
jektu Nadace Via „Společně pro Váju“. S uvolněním opatření jsme 
se rozhodli, že se připojíme ke Dni superhrdinů, který pořádal SLOCH 
a RC Sedmikráska. Pomocnou ruku v organizaci prodeje nám nabídla 
paní Klára Kadlčíková, čehož si velice vážíme.
V sobotu 4. června jsme se s žáky sešli ve 13:30 u zámku, abychom 
nachystali prodejní stoleček. Ten, kdo nás navštívil, si mohl odnést pa-
pírové kytky od Viktorie Tzvekové, bonbónová překvapení od Davida 
Traxmandla nebo krásné šité výrobky od Martiny Jedličkové. Bonusem 
za nákup byly ručně malované kamínky od Pavly Žochové a Kateřiny 
Žochové, které, jak jsme zjistili během prodeje, byly pro některé mo-
tivací ke koupi výrobků. 

Prodejní akce probíhala ve skvělé náladě, žáci vše zvládli bez jakých-
koliv problémů, za což jim patří velké poděkování. Ten pocit, kdy víte, 
že někdo dělá s radostí a dobrovolně něco navíc ve svém volném čase pro 
dobrou věc, je nepopsatelný. Jak víte, výtěžek celé akce bude věnován 
po skončení projektu Valerii Soukupové. Na sobotní akci se vytěžilo 
3.480 Kč, za což velice děkujeme všem, kdo si výrobky zakoupili nebo jen 
procházeli kolem a přispěli Valince, protože většina z nás ji zná. Buď osob-
ně, nebo z dřívějších článků o našem projektu. V projektu budeme nadále 

pokračovat a na podzim se poku-
síme uspořádat další prodejní jar-
mark, o kterém Vás budeme včas 
informovat.

V sobotu jsem se opět přesvěd-
čila, že na naší škole máme fajn 
žáky, na něž je spolehnutí, umí 
se nadchnout pro dobrou věc, 
jsou ochotní věnovat svůj volný čas 
někomu jinému, dotáhnou věci do 
konce…  Tak si na to prosím vzpo-
meňte, až zase někde zaslechnete, 
že dnešní puberťáci nic neumí a vše 
ničí. Opravdu to tak není a máme 
kolem sebe dost skvělých osob-
ností už mezi žáky na 2. stupni ZŠ, 

Společně pro Váju
Projekt žáků ZŠ Chropyně

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• zemní a bourací práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.)
• prodej písku, drtí ,  recyklátů a zeminy

reklama

Nově  !!! - bezplatná likvidace pneumatik

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

Vážení spoluobčané, chtěla bych 
znát Vaše názory a problémy, 

proto každé 1. pondělí v měsíci 
proběhne

„Den starostky“.
V tento den budu přítomna 

na městském úřadě 
a v době od 9:00 do 17:00 

Vás ráda vyslechnu.

Dalším termínem 
je pondělí 

6. září 2021.
Mimo tento den je možné 

si se mnou domluvit schůzku 
telefonicky na tel.: 573 500 730, 

e-mailem: sigmundova@muchropyne.cz 
nebo osobně na sekretariátě.

určitě minimálně Kateřinu Dostálovou, Martinu Jedličkovou, Nikolu 
Němečkovou, Adélu a Marcelu Řezáčovy, Davida Traxmandla, Viktorii 
Tzvetkovou, Valentýnu Škopíkovou a Hanu Žemličkovou.
S úctou patronka projektu 

Mgr. Kateřina Majtánová
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Každou středu se schází děti v pionýrské klubovně k výtvarným aktivitám. 
V měsíci květnu děti vyráběly z geometrických tvarů dopravní prostředky, 
kreslily prstem do mouky a tvořily tak různé obrázky, vyzkoušely si roli 
malířů a barvami malovaly svůj první obraz, který si samy zarámovaly 
a dozdobily. Děti jsou moc šikovné. Tady je malá ukázka jejich prací. 
Dílny jsou podporovány z MŠMT a města Chropyně.
Poslední prázdninový týden pořádáme v Chropyni příměstský tábor. 
Bližší informace získají zájemci na e-mailu pionyrchropyne@seznam.cz.

Marcela Hrdličková

Výtvarná klubovna
 
aneb okénko do světa umění

Žáci druhého ročníku prvního stupně zá-
kladní školy, kteří jsou zapojeni do projektu 
„Ovoce a zelenina do škol“, se zúčastnili 
výtvarné soutěže „Důležitý vitamín C“.
Namalovali, jak si podle vlastní fantazie 
vitamín C představují.
Děti si prostřednictvím soutěže zopakovaly, 
které plodiny musíme konzumovat, aby-
chom získali co nejvíce přírodního vitamínu 
C a byli odolní proti nemocem.
Přes všechny komplikace současné doby 
přišlo organizátorům mnoho zajímavých, 
nápaditých, a hlavně krásných výtvorů. 
Proto bylo velmi těžké z velkého počtu 
zúčastněných vybrat nejzdařilejší obrázky. 

Vítězné práce:
1. ZŠ Velké Meziříčí, Školní 2055 – žáci 

1. B
2. ZŠ Chropyně, Komenského 335 – 

kolektiv dětí
3. Základní škola, Mateřská škola a Prak-

tická škola Vsetín, Turkmenská 1612 
– kolektiv dětí

Moc gratulujeme a zároveň chceme podě-
kovat pedagogům za aktivní přístup a čas, 
který soutěži věnovali.

PaedDr. Miroslava Purkarová 
a Mgr. Milan Bajgar, MBA

Výtvarná soutěž ve 2. ročníku

inzerce
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V letošním školním roce jsme zahájili výuku zobcové flétny v mateřské 
školce skupinkou 8 malých flétnistů. Sotva jsme se naučili držet nástroj, 
krátce se seznámili s notovou osnovou a třemi tóny, situace kolem 
koronaviru nám nedovolila se dál scházet ve společných hodinách. 
Pak před Vánocemi jsme se viděli dvakrát a odloučení od kamarádů 
a společného muzicírování pokračovalo. Přesto po dlouhé pauze zájem 
většiny flétnistů neskončil. Až nastala možnost se osobně scházet, výuku 
jsme navázali s každým malým flétnistou individuálně. Teď už se zase 
radujeme s hudebním nástrojem u stojanu, s novými notovými kamarády 
a s písničkami. Další školní rok budeme pokračovat v základní umělecké 
škole, kde se budou flétnisté dál rozvíjet v muzikantském světě. 
Na nové předškoláčky, budoucí flétnisty, se těším v mateřské školce 
na začátku září. Přihlásit se můžou již v červnu.

Mgr. Jana Milotov

S flétničkou ve školce

Máme za sebou velice obtížný školní rok, který byl náročný jak pro žáky, 
rodiče, tak i pro pedagogy.
Jsem velmi rád, že ani komplikovaná distanční výuka u nás v chropyňské 
pobočce ZUŠ Kroměříž nijak výrazně nesnížila uměleckou úroveň našich 
žáků. Dokladem toho jsou velmi zdařilé výkony letošních absolventů 
hudebního a tanečního oboru, které se vzhledem ke vzniklé pandemické 
situaci bohužel nemohly konat veřejně. V naší budově proběhlo společné 
absolventské nahrávání, taneční obor má plánované nahrávání nastu-
dovaných choreografií na konci června. Žákům tak zůstane vzpomínka 
na ukončení studia v ZUŠ. 

Školní rok v chropyňské pobočce ZUŠ

Seznam absolventů hudebního oboru:
I. stupeň:  Nela Bátrlová (sólový zpěv, klarinet), 
 David Traxmandl (sólový zpěv, zobcová flétna), 
 Lenka Milotová (sólový zpěv), 
 Barbora Láníková (zobcová flétna, chybí na fotografii)
II. stupeň:  Vendula Milotová (zobcová flétna, akordeon)

Seznam absolventek tanečního oboru:
I. stupeň: Nela Bátrlová, 
 Viktorie Soukupová 
II. stupeň:  Vendula Milotová, 
 Lenka Lučanová, 
 Tereza Zahradníčková (chybí na fotografii)

Touto cestou chci všem výše zmíněným moc poděkovat za práci a píli 
v tomto školním roce, za vzájemnou podporu, porozumění a sounále-
žitost v průběhu distanční výuky.

Luděk Koutný
reklama
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V letošním školním roce byla výuka tanečních 
oborů základních uměleckých škol jedním 
z nejnáročnějších oborů, co se distanční vý-
uky týče. Zasílání úkolů ani on-line hodiny, 
i když do nich pedagogové vkládali obrovské 
úsilí, nemohly nahradit klasickou výuku a ani 
uspokojit požadavky velkých a malých taneč-
níků. Všichni jsme v této náročné situaci hle-
dali vzájemnou podporu, porozumění a sou-
náležitost. Toužili jsme po pocitu, že v této 
nelehké situaci nejsme sami, a chtěli se ujistit, 
že se dokážeme navzájem podržet a stmelit.  
Na tento popud vzešel na poradě okresních 

předsedkyň taneční sekce Zlínského kraje ná-
pad, jak propojit taneční obory napříč naším 
krajem. Nápad, ve kterém jsme chtěli ukázat, 
jak moc nám chybí sociální kontakt, tanec 
a diváci. Rozhodli jsme se vytvořit putovní 
taneční flash mob. Flash mob je zábavná akce, 
která propojí v daný moment lidi se stejnou 
myšlenkou, a tak se taky stalo. Již v distanční 
výuce jsme začali s přeposíláním úryvků dané 
choreografie a jednotlivé dílčí části jsme učili 
přes kamery v on-line hodinách v celém kraji. 
V červnu se v jednotlivých městech tento 
nápad začal realizovat. Žáci tanečních oborů 

vyšli na volná prostranství svých měst a zatan-
čili tento putovní Flash mob. 
Naši žáci tanečního oboru Základní umělec-
ké školy Kroměříž zatančili flash mob v pátek 
4. června v 17 hodin na Velkém náměstí 
v Kroměříži. Po dlouhé době jsme společně 
pedagogové a žáci na vlastní kůži zažili ten 
úžasný pocit přílivu nespoutané energie, 
skvělé nálady a volnosti. Také jsme si uvědo-
mili, že kdo tančí, zvládá vše snáz a nikdy není 
sám. 

Pedagogové a žáci tanečního oboru 
ZUŠ Kroměříž

Flash mob 2021
aneb Společně to roztančíme!

reklama
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Kamínek a KČT pořádali v sobotu 29. května po-
hádkový Pochod za králem Ječmínkem. Po trase 
čekaly na účastníky pochodu pohádkové bytosti, 
které měly připraveny různé soutěže. Potkat jste 
mohli čarodějky s čarodějnickou pavoučí sítí, 
Křemílka a Vochomůrku. U lesa číhal Lucifer 
s čerticí, v lese indián s indiánkou, opodál Rumcajs 
s Mankou a na konci lesa vítala děti Karkulka. 
U rybníka měl hastrman připraveny pro děti 

Zprávičky z Kamínku

reklama

udičky s rybičkami, v altánku čekal Ivánek s Na-
stěnkou, v trávě pobíhala včelka Mája s beruškou 
a na hřišti si mohly děti zadovádět s Jů a Mufem. 
Nesmím zapomenout na Mickey Mouse s Mini 
a luční víly. V cíli uvítal účastníky pochodu sám 
král Ječmínek s maminkou. Všichni pak dostali 
sladký perník s pamětním listem. Připraven byl čaj 
na osvěžení i oheň na opékání špekáčků. Počasí 
nám celkem přálo, a tak se pochod vydařil. 

Ráda bych poděkovala členkám KČT za nape-
čené perníkové medaile a Kamínkům i jejich 
přátelům za pohádkové postavičky, které byly 
zpestřením pochodu. Pochod se uskutečnil 
za finanční podpory města Chropyně, za kte-
rou moc děkujeme. Poděkování patří také 
SMM Chropyně a SLOCH Chropyně.

Hana Paňáková
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První měsíce letošního roku byly poznamenány 
pokračujícími vládními opatřeními proti šíření 
nemoci SARS Covid. Bylo zakázáno veřejně 
sportovat. Náš oddíl ale nezahálel. Díky Hance 
Štrublíkové a jejímu týmu se podařilo uspořá-
dat facebookovou a instagramovou sportovní 
výzvu. Tato výzva trvala 9 týdnů a zúčastnit 
se mohli nejen hráčky a hráči, ale i funkcionáři 
našeho oddílu. Každý účastník musel na fcb ne-
bo instagram nahrát svůj sportovní výkon 
– někdo chodil, jiný běhal či posiloval. Nej-
důležitější bylo hýbat se. Celkově se do výzvy 

zapojilo 52 osob, z toho 32 dětí a mládeže 
do 18 let, v poměru 29 žen a 23 mužů. 

Ti, kteří splnili podmínku účasti ve všech 
9 týdnech, byli zařazeni do slosování o há-
zenkářský míč. Šťastným výhercem se nako-
nec stal mladší žák Ondřej Kočvara. Výbor 
NH měl velkou radost z celkového počtu 
zúčastněných, proto se rozhodl odměnit všech 
11 účastníků, kteří postoupili do slosování, 
sportovní lahví s logem NH a všechny zúčast-
něné malým dárkem. 

Nyní již můžeme opět na hřiště a věřte, 
že už jsme se všichni moc těšili. V těchto 
dnech se dohrávají poslední utkání podzimní 
části sezóny.  

Velké poděkování patří všem sponzorům, bez 
jejichž příspěvků bychom se neobešli. Mezi 
ty nejvýznamnější patří Zlínský kraj a město 
Chropyně, Ministerstvo školství, mládeže a tě-
lovýchovy, firma Kamax-Metal s.r.o., ale naše 
poděkování patří samozřejmě i těm menším.

Věra Sigmundová

Národní házená v Chropyni

Členové atletického oddílu při TJ Chropyně 
si v úterý 1. června změřili své síly v rámci le-
tošních prvních oddílových závodů.
V příjemném slunečném dni absolvovali sprint 
na 60 metrů, hod raketkou, běh na 300 metrů 
a skok do dálky. I přes omezenou možnost 
trénování se v naší minipřípravce a přípravce 
objevily výkony ve sprintu pod 10 sekund, 
ve skoku do dálky prozatím oddílový rekord 
3,30 metru, běh na 300 metrů zvládnou ně-
kteří naši atleti pod 1 minutu a nejdelší hod 
raketkou byl naměřen 21,3 metrů. 
S ohledem na velké věkové rozdíly ve skupině 
24 trénujících dětí jsme tentokrát odměnili 
všechny sladkým překvapením, aby si Den dětí 
užily nejen sportovně. Celé oddílové závody 
probíhaly v pohodovém duchu, děkujeme 
rodičům za podporu dětí a doufáme, že jste 
si to užili stejně jako my.
Hned ve středu 2. června nás čekala další 
sportovní akce, tentokrát v rámci celorepubli-
kového projektu Atleti spolu, jenž organizoval 
Český atletický svaz. V 18:00 jsme s našimi 
atlety vyběhli z areálu stadionu a naší výzvou 
bylo pokořit 2 kilometry v terénu mimo ovál. 
Mladší děti sice část ušly, ale do cíle dorazili 
všichni, čehož si moc vážíme.
Jsme rády, že se naše členská základna pomalu 
rozrůstá a děti chodí na tréninky pravidelně 
a s radostí. S ohledem na výpadek tréninků 
budeme trénovat i o prázdninách a doufáme, 
že letos proběhnou i závody přípravek, jež byly 
vloni zrušeny.

Za trenérky atletiky Katka

Oddílové závody a Atleti spolu

inzerce
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Milá maminko, vážení rodiče. 

Bude-li to s ohledem na aktuálně platná omezení možné, ná-
sledující vítání občánků našeho města proběhne v tomto termínu: 

18. 9. 2021 - zámek

20. 11. 2021 - obřadní síň

V případě zájmu kontaktujte matriku Městského úřadu v Chropyni 
osobně nebo telefonicky na čísle 573 500 741.

Těšíme se na Vás.                    Dana Kunčarová

Vítání občánků

Dne 2. července 1941 se narodila moje ma-
minka paní 

Jana Nováková. 

Vše nejlepší k 80. narozeninám přeje syn s celou 
rodinou.

Krásné 91. narozeniny oslaví dne 1. srpna 2021 
naše milá paní 

Božena Konieczná. 

Naše milá maminko, přejeme Ti pevné zdravíčko 
a ať si tady s námi nejmíň do stovky. To ti ze srd-
ce přeje celá velká rodina.

Dne 9. července 2021 oslaví své 85. narozeniny 
naše maminka, babička a prababička paní 

Jarmila Solařová. 

Posíláme v blahopřání spoustu malých kytiček, 
každá z nich ať přinese Ti 
jedno z našich přáníček. 

 
Přejí dcera a syn s rodinami.

Ať radost ve Tvém životě převáží chvíle teskné, 
ať slza se na Tvé tváři nikdy nezaleskne. 

Dne 20. července 2021 oslaví 89. narozeniny 
paní 

Magdalena Chytilová. 

Společně s manželem vychovala tři děti, dnes se těší z pěti vnoučat 
a osmi pravnoučat. Celá rodina jí přichází popřát lepší zdraví, které 
opravdu potřebuje, spokojenost a hlavně neustálou radost z těch 
nejmenších.

A lesy stále šumí, které měl jsi tolik rád. 
Tvůj hlas se ztratil, úsměv vítr vzal… 

Stromy rostou a kytky stále voní, 
jen ten, kdo zažil, porozumí.

Dne 29. května 2021 jsme vzpomněli 11. výročí 
úmrtí našeho tatínka, dědečka a pradědečka pana 

Vladimíra Navrátila. 

Dne 5. června 2021 by oslavil své 101. narozeniny. S láskou a úctou 
vzpomínají dcery s rodinami.

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.

Mají v sobě štěstí, zdraví, radost a hodně lásky.

Společenská kronika Chropyňské počasí
Chropyňské počasí v květnu
- Průměrná teplota v květnu dosáhla 7,7 °C.
- Nejvyšší teplota byla naměřena 11. května ve 14:15 (28,0 °C).
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 4. května ve 03:10 

(-0,6 °C).
- Nejteplejším dnem byl 11. květen s maximální průměrnou 

teplotou 21,7 °C.
- Nejchladnějším dnem byl 3. květen s minimální průměrnou 

teplotou 8,6 °C.
- Srážky padaly během 11 dnů, celkem napadlo 49,0 mm.
- Nejvíce jich spadlo 16. května (11,6 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili celkem po dobu 187,3 hodin..

zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo
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Dne 10. června 2021 by oslavila 90 let paní 

Marta Lakomá. 

Věnujte jí spolu s námi tichou vzpomínku. Karel 
a Marta, děti s rodinami.

Dne 12. června 2021 jsme vzpomenuli 28. vý-
roční úmrtí naší maminky paní 

Ludmily Caletkové. 

Dne 3. července 2021 by oslavila své nedožité 
95. narozeniny. Stále vzpomínají synové Fran-
tišek a Josef Caletkovi s rodinami.

Schází nám stále ten,
koho jsme milovali a měli rádi.

Dne 13. června 2021 uplynulo 
5 smutných let, plných 
vzpomínek, od chvíle, 
kdy nás navždy opustil 
náš milovaný manžel, 

tatínek a dědeček pan 

 Stanislav Flora. 

Stále vzpomínají a nikdy nezapomenou 
manželka Vlasta, dcera a syn s rodinami.

Vzpomínku v srdcích stále máme,
na Tebe s láskou vzpomínáme...

Dne 16. června 2021 jsme vzpomněli nedožité 
56. narozeniny pana 

Václava Jurčíka. 

S láskou stále vzpomíná maminka a sestra s rodinou.

Kdo byl milován, není zapomenut.

Dne 18. června 2021 uplynulo 10 let od úmrtí 
našeho milovaného manžela, tatínka, dědečka 
a pradědečka pana 

Adolfa Kalabuse. 

Za 53 společně prožitých let děkují manželka a děti s rodinami.

Poslední sbohem jsi nám nestačil dát, 
zaplakal každý, kdo Tě měl rád. 

Ta rána v srdci stále bolí 
a zapomenout nedovolí.

Dne 20. června 2021 jsme vzpomenuli nedožité 
75. narozeniny pana 

Františka Čejky, 

zároveň si 1. července 2021 připomeneme 11. smutné výročí jeho 
úmrtí. S láskou stále vzpomínají manželka, syn František s rodinou 
a ostatní příbuzenstvo.

Miloval jsem život, miloval jsem Vás,
jsou to už dva roky, co můj život zhas.

Za tichou vzpomínku prosím Vás.

Dne 22. června 2021 uplynuly 
2 roky od smutného výročí 
úmrtí našeho milovaného 
tatínka, dědečka 

a pradědečka pana 

 Jaroslava Mikeše. 

S láskou vzpomínají děti Marcela 
a Richard, vnučky Katka, Martina, 
Klára a Kája, pravnuk Peťa a pes Dar. 

Do neznáma odešli jste spát, 
zaplakal každý, kdo Vás měl rád… 

Dne 9. června 2021 jsme vzpomenuli 10. smut-
né výročí úmrtí našeho tatínka a dědečka pana 

Blahoslava Procházky 

a dne 11. července 2021 si připomeneme ne-
dožité 87. narozeniny naší maminky 
a babičky paní 

 Dobromily Procházkové. 

S láskou a velkou bolestí 
stále vzpomínají syn Milan 

a dcera Dana s rodinami.

Kytičku květů Ti na hrob pokládáme, 
s láskou a úctou na Tebe vzpomínáme.

Dne 5. června 2021 uplynulo 5 let, 
co nás opustil pan 

Miloslav Kunst. 

S láskou stále vzpomíná a nikdy nezapomene manželka 
Jarmila, synové Miloslav a Pavel, vnučky Veronika 
s manželem a Markéta s přítelem, pravnoučci 
Dominiček a Radimek, ostatní 
příbuzenstvo a přátelé.

Kdo lásku a radost rozdával,
ten neodešel a žije v našich srcích dál.

Pro nás jsi pracoval, pro nás jsi žil,
děkujeme, tatínku, hodný jsi byl.

Dne 2. června 2021 jsme vzpomněli 12. smutné 
výročí úmrtí mého manžela a našeho tatínka 
a dědečka pana 

Václava Kytlicy. 

S láskou v srdci vzpomínají manželka, syn s rodinou, dcera s rodinou 
a ostatní příbuzenstvo.
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Kytičku květů na hrob pokládáme, 
s úctou a láskou vzpomínáme.

Dne 27. června 2021 uplyne 7 let od chvíle, 
co nás navždy opustila má manželka, naše 
maminka a babička paní 

Dana Havierová. 

Vzpomínají manželka, děti Stanislav, Dita, Barbora, vnoučata Stani-
slav, Petr, Darina, Tomáš, Adriana, Andrea a Nikolas.

Až umřu, nic na tomto světě 
se nestane a nezmění, 

jen srdcí několik se zachvěje 
v rose jak k ránu květiny.

Dne 5. července 2021 vzpomeneme 10. výročí 
úmrtí pana 

Libora Vašáka. 

S láskou vzpomínají manželka Marie, syn Libor, dcera Monika 
s manželem Zdeňkem, vnuci Aleš a Martin.

Nikdy nezapomeneme na toho, 
koho máme rádi. 

Nikdy nezapomeneme na toho, 
který nám moc schází. 

Dne 7. července 2021 vzpomeneme 
2. smutné výročí úmrtí 
mé manželky, naší maminky 

   a babičky paní 

Hany Zhánělové. 

Stále vzpomíná manžel Josef, 
dcery Kateřina a Edita s rodinami.

Odešel jsi cestou, kterou jde každý sám, 
jen brána vzpomínek zůstala dokořán. 

Ten, kdo Tě znal, si vzpomene 
a ten, kdo Tě měl rád, nikdy nezapomene.

Dne 1. července 2021 si připomeneme již 
30. smutné výročí, kdy nás po těžké nemoci 
ve věku 35 let opustil pan 

Zdeněk Kochaníček 

z Plešovce. Kdo jste ho znali a měli rádi, vzpomeňte s námi. Man-
želka a synové s rodinami.

Stín smrti pokryl Tvoje čelo 
a zahnal velkou touhu žít.

A srdce předobré, i když chtělo, 
utichlo a přestalo bít.

Dne 24. června 2021 uplynul 1 rok od úmrtí 
mého milovaného manžela, tatínka a dědečka 
pana 

Drahoslava Strouhala. 

S láskou stále vzpomínají manželka Alena, dcera Alena a syn Dra-
hoslav s rodinou.

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 7/2021 - 12. srpna (vychází 27. srpna)
č. 8/2021 - 23. září (vychází 8. října)

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

        

Upozorňujeme občany, 
že zveřejnění ve Společenské kronice je zpoplatněno 
částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 10. června 2021 (číslo vychází 25. června 2021)  
Uzávěrka příštího čísla: 12. srpna 2021 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.

Čas plyne, roky ubíhají, 
krásné vzpomínky na Vás zůstávají.

Dne 24. června 2021 uplynulo již 10 let, co nás 
navždy opustila naše maminka, babička, pra-
babička paní 

Jarmila Hoferková. 

V květnu jsme vzpomenuli 24 let od chvíle, 
kdy nás ve věku 57 let opustil její manžel pan 

Ladislav Hoferek. 

Za tichou vzpomínku všem, kdo jste je znali, 
děkuje dcera Hana s rodinou, syn Ladislav.
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Přehled kulturních akcí 
v Chropyni a okolí

více informací na
www.muchropyne.cz

Chropyně VÝSTAVA S NÁZVEM HANÁCKÉ SLAVNOSTI 
27.05.–31.07.  1985–2021 
 Výstava k historii Hanáckých slavností. Výstava ote-

vřena v červnu, pondělí až sobota od 10:00 hod. 
do 17:00 hod. V červenci podle otevírací doby MKS.    

 Vstupné dobrovolné.
 Kde: MKS Chropyně

Chropyně CHROPYŇSKÉ HODY
03.–05.09. Více v příštím Zpravodaji.

Kroměříž KULTURA POD HVĚZDAMI 
16.07. Jedná se o unikátní projekt, který propojuje krásná 

místa s napínavými i romantickými příběhy, možnost 
vidět kulturní představení pod širým nebem.

 Vstupné od 590 Kč. 
 Kde: Kroměříž, Podzámecká zahrada, 20:30

Kroměříž STRAŠIDLO CANTERVILLSKÉ NA ZÁMKU
19.08. Divadelní komedie na nádvoří moravských a českých 

zámků.
 Vstupné 549 Kč.
 Kde: Arcibiskupský zámek, 19:30

Hulín DIVOKEJ BILL – MARATHON 2021  
12.08. Kapela Divokej Bill chystá v létě hudební „marathon“! 

Více informací na stránkách www.divokejbill.cz.
 Vstupné 599Kč.
 Kde: Letní kino, 21:00

Hulín PARTIČKA NA VZDUCHU
24.08. Improvizační show s Michalem Suchánkem, Richar-

dem Genzerem, Michalem Novotným, Jakubem 
Kohákem a Mariánem Čurkou.

 Vstupné 550 Kč.
 Kde: Kokešova ulice, 20:00

Kojetín VÝSTAVA – KDYŽ HANÁ VONÍ PERNÍKEM
12.07.-17.09. Výstava perníku.
 Kde: Vzdělávací a informační centrum - galerie

Kojetín HUDBA PRO PAMĚTNÍKY 
14.07. Bývalí zpěváci a zpěvačky orchestru Diskant připo-

menou známé a populární skladby z let 1976–1980.
 Vstupné zdarma.
 Kde: Masarykovo náměstí, 17:00

Kojetín KONCERT CIMBÁLOVÉ MUZIKY BAČA
30.07. Valašská cimbálová muzika.
 Vstupné zdarma.
 Kde: Masarykovo náměstí, 18:00

Kojetín KOJETÍNSKÉ HODY
13.08.-15.08. Tradiční třídenní program plný hudby, vystoupení.
 Vstupné zdarma.
 Kde: Kojetín

Přerov IX. FESTIVAL VOJENSKÉ HISTORIE 
17.07.-18.07. Přepestrá přehlídka skupin historického šermu z růz-

ných válečných dějin. Show living–history, divadlo, 
tanečnice, kejklíři. Více na www.festivalhelfstyn.cz.

 Kde: Hrad Helfštýn 

Přerov FILMOVÉ LÉTO V PŘEROVĚ 
23.07.  Mlsné medvědí příběhy, pohádka.
 Vstupné zdarma. 
 Kde: náměstí T. G. Masaryka, 21:30

Přerov FILMOVÉ LÉTO V PŘEROVĚ 
24.07. 3Bobule, komedie.
 Vstupné zdarma.
 Kde: náměstí T. G. Masaryka, 21:30

Přerov FILMOVÉ LÉTO V PŘEROVĚ 
25.07. Meky, dokument o Meky Žbirkovi.
 Vstupné zdarma.
 Kde: náměstí T. G. Masaryka, 21:30

Přerov FILMOVÉ LÉTO V PŘEROVĚ  
26.07. Havel, drama. 
 Vstupné zdarma.
 Kde: náměstí T. G. Masaryka, 21:30
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